
جزئیات دریافت تسهیلات مسکن 
کارگری

طبق گفته مســئولان وزارت کار، اجرای طرح مسکن کارگری به  عنوان یکی از برنامه های 
مهــم وزارت کار در دســتور کار قرار دارد و در صورتی که واحدهــای صنعتی ۲۰ درصد 
هزینه ســاخت و ســاز را تامین کنند، می توانند از تســهیلات بانکی برای ســاخت مسکن 
کارگری بهره مند شــوند.به گزارش ایسنا، بر اساس قانون اساسی کشورمان داشتن مسکن 
حــق هر فرد و خانواده ایرانی اســت و دولت هــا طبق این اصل موظف به تامین مســکن 
شــده اند. در اصل ۳۱ قانون اساسی دولت موظف شــده با رعایت اولویت برای کسانی که 

نیازمندترنــد به ویژه کارگران و روستانشــینان زمینه اجرای این اصل را فراهم کند.
برابر آمارها بیش از ۱۰ هزار و ۵۰۰ تعاونی مســکن در کشور وجود دارد که بستر خانه دار 
شــدن آحاد جامعه را فراهم کرده اند. طی ســالهای اخیر به موازات اجرای طرح مســکن 
ملی، طرح مســکن کارگری و ساخت مسکن در شهرک های صنعتی نیز در دستور کار قرار 
گرفت و در دولت قبل ســاخت یک میلیون واحد مســکونی در سال در قالب طرح نهضت 
ملی مســکن رقم خورد.مســکن ۳۰ تا ۴۰ درصد از هزینه های زندگی خانوارهای کارگری 
را تشــکیل می دهد از این رو تامین مسکن کارگران و رفع دغدغه آنها برای خانه دار شدن 
در دســتور کار وزارت تعاون قرار دارد.چندی قبل وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی از 
اختصاص زمین های اطراف شــهرک های صنعتی برای ســاخت مسکن کارگری خبر داد و 
اعــلام کرد که با تدابیر صــورت گرفته زمین های اطراف شــهرک های صنعتی و برخی از 
زمین های داخل شــهرها به ساخت مسکن کارگران اختصاص می یابد تا گام موثری در رفع 
مشــکلات بزرگ جامعه کارگری برداشته شود.آن زمان احمد میدری ـ وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی از ســاخت ۳۰۰ هزار واحد مســکن کارگری توسط شرکت خانه سازی خبر 
داد و اعلام کرد که برنامه ســاخت مســکن کارگری به خصوص کارگرانی که در شرکتهای 
تابعــه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی هســتند را به دولت ارائــه می کند.آنطور که وی 
گفته بود برنامه شــرکت خانه ســازی برای ساخت مسکن کارگران احداث ۳۰۰ هزار واحد 
مســکن کارگری است که طی مدت ۳ ســال عملیاتی خواهد شد.ســال گذشته نبویان ـ 
معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن اعلام کرد که در 
قالب طرح نهضت ملی مســکن، برای ساخت مسکن کارگران اراضی دولتی به طور رایگان 
و ٩٩ ســاله در اختیار کارگران قرار می گیرد؛به این نحو که ســازمان ملی زمین و مسکن 
در کنار هر کارخانه ای زمین داشــته باشــد و کارگران آن کارخانه اعــلام نیاز کنند،طبق 
تفاهمات انجام شــده این اراضی را در اختیار کارفرمایان برای ساخت مسکن کارگری قرار 
می دهد.بر همین اســاس اجرای طرح مســکن کارگری به  عنوان یکــی از برنامه های مهم 
وزارت کار در دســتور کار قرار گرفته اســت و وزیر کار اخیرا اعــلام کرده در صورتی که 
واحدهای صنعتی ۲۰ درصد هزینه ســاخت و ســاز را تامین کنند می توانند از تســهیلات 
بانکی برای ســاخت مســکن کارگری بهره مند شــوند.جزئیات دریافت تســهیلات مسکن 
کارگری میدری ســهم مسکن در سبد هزینه خانوار را مورد اشاره قرار داده و معتقد است 
با توجه به آنکه مســکن بیــن ۳۰ تا ۴۰ درصد از هزینه های زندگی خانوارهای کارگری را 
تشــکیل می دهد از این رو تامین مسکن کارگران و رفع دغدغه آنها برای خانه دار شدن با 
جدیت دنبال می شود. ســال گذشته تفاهم نامه ای میان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
با بانک توســعه تعاون منعقد شــد که بر اســاس آن مبلغ ۲۰ هزار میلیارد ریال اعتبار در 
کنار تســهیلاتی که برای نهضت ملی مسکن درنظر گرفته شده، با هدف حمایت از احداث 
مسکن کارگران در قالب شــرکت های تعاونی مسکن اختصاص یابد. در دولت قبل قرارگاه 
مســکن کارگری با هدف رفع دغدغه تامین مسکن کارگران تشکیل و دبیرخانه آن موظف 

شد ســناریوهای مختلف را در خصوص ساخت مسکن کارگری بررسی کند.

رئیــس جمهور آمریکا بار دیگر زبان به تهدید علیه بریکس گشــوده و ادعا کرد این 
گروه در صورتی که »شــکل معناداری پیدا کند، سریعا به پایان می رسد.«به گزارش 
ایســنا، »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور ایالات متحده کــه از زمان برگزاری اجلاس 
اخیر ســران بریکس در اواســط تیر ماه به میزبانی برزیل تهدیداتش علیه این بلوک 
را تشــدید کرده، تهدید خود مبنی بر اعمال تعرفه ۱۰ درصدی بر واردات از اعضای 
بریکس را تکرار و ادعا کرد که این بلوک در صورتی که »به شیوه معناداری شکل پیدا 
کند، سریعا به پایان می رسد.«ترامپ روز دوشنبه ۱۶ تیر همزمان با برگزاری اجلاس 
سران گروه بریکس در شهر ریو دو ژانیرو برزیل، در پستی در شبکه »تروث سوشال« 
گفته بود: هر کشــوری که خود را با سیاست های ضد آمریکایی بریکس همسو کند، 
مشمول تعرفه ۱۰ درصدی اضافی خواهد شد. هیچ استثنایی برای این سیاست وجود 
نخواهد داشت.ترامپ بارها از این بلوک که اعضای بنیانگذار آن شامل برزیل، روسیه، 
هند، چین و آفریقای جنوبی هستند، به دلیل تلاش هایش برای توسعه جایگزین های 
تجاری جدید برای آمریکا انتقاد کرده اســت.رئیس جمهور آمریکا روز جمعه با تکرار 
ادعاهای قبلی خود گفت: »وقتی درباره این گروه شش کشوری بریکس شنیدم اساسا 
به شکلی بسیار سخت به آن ضربه زدم. و چنانچه این بلوک شکل معناداری به خود 
پیدا کند ســریعا به پایان می رسد. ما هرگز اجازه نخواهیم داد که کسی ما را به بازی 
بگیرد.«یکی از برنامه های اصلی بریکس ایجاد واحد پولی بریکس اســت تا بتواند به 

عنوان جایگزینی برای دلار آمریکا عمل کند، اگرچه این بلوک اعلام کرده اســت که 
در حــال حاضرچنین برنامه ای ندارد.رئیس جمهور آمریکا اظهار کرد متعهد به حفظ 
دلار به عنوان ارز ذخیره جهانی بوده و وعده داد که هرگز اجازه به تشــکیل یک ارز 
دیجیتال بانک مرکزی در آمریکا ندهد.در حالی که مجامعی مانند گروه هفت و گروه 
بیست، متشکل از اقتصادهای بزرگ جهان، در نتیجه سیاست تفرقه افکنانه و رویکرد 
مخرب »اول آمریکای« ترامپ آسیب دیده اند، بریکس خود را به عنوان بهشتی برای 
دیپلماسی چندجانبه معرفی می کند.ترامپ بدون هیچ سند و مدرکی بارها ادعا کرده 
که گروه بریکس با هدف ضربه زدن به ایالات متحده و نقش دلار به عنوان ارز ذخیره 
جهانی ایجاد شده اســت. گروه بریکس سال گذشته فراتر از اعضای اصلی اش شامل 
برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی گسترش یافت و کشورهایی مانند ایران 
و اندونزی را نیز در بر گرفت.رهبران بریکس ادعاهای ترامپ علیه این گروه و ضدیت 
آن با آمریکا را رد کرده اند. رهبران این گروه در نشســت برزیل به طور غیرمســتقیم 
از سیاست های تجاری و نظامی ایالات متحده انتقاد کردند.ترامپ همچنین مشخصا 
برزیل را که ریاست دوره ای بریکس را برای سال جاری میلادی بر عهده دارد، به اعمال 
تعرفــه ای ۵۰ درصدی از ماه اوت تهدید کــرده و تحقیقاتی درباره آنچه که اقدامات 

تجاری »ناعادلانه« برزیل خوانده به راه انداخته است.

تعرفه های واردات خودرو به 
گمرک اعلام شد

مدیرکل دفتر مقررات صادرات و واردات سازمان توسعه تجارت ایران، ضمن اشاره به 
آخریــن وضعیت آیین نامه واردات خودرو از اعلام تعرفه های واردات خودرو به گمرک 
خبر داد و تاکید کرد که جزییات واردات خودرو برای ایرانیان مقیم خارج از کشــور 
نیز در حال بررسی است.به گزارش ایسنا، براساس جدیدترین اطلاعیه سازمان توسعه 
تجارت ایران، نرگس باقری زمردی دربــاره آخرین وضعیت آیین نامه واردات خودرو 
اظهار کرد: بر اســاس قانون بودجه ۱۴۰۴ بند »ر« تبصره ۱ قانون بودجه امســال ما 
موظف هستیم که خودروهای نو و کارکرده حتی بالای ۲۵۰۰ سی سی را وارد کشور 
کنیم. مدیر کل دفتر مقررات صادرات و واردات ســازمان توسعه تجارت ایران تصریح 
کرد:  با توجه به اینکه ورودی خودروها افزایش قابل توجه داشته است، مجلس شورای 
اسلامی در قالب یک سهمیه که برای این واردات در نظر گرفته، تعیین کرده که میزان 
مشخصی از این خودروها بتوانند وارد کشور شوند.این مقام مسئول خاطرنشان کرد: 
طی جلســاتی که اخیرا در این خصوص داشتیم، تعرفه های واردات خودرو به گمرک 
و ســامانه ها اعلام شد و درباره ساز و کار اجرایی آن نیز طی جلساتی که برگزار شد، 
تصمیم گیری شــده  است. باقری زمردی ضمن اشــاره به تصمیم گیری های اخیر در 

خصوص واردات خودروهای نو و کارکرده،   اضافه کرد: درباره واردات خودرو از ســوی 
ایرانیان مقیم خارج از کشــور تصمیم نهایی گرفته نشده است و جلسات همچنان در 
حال برگزاری است تا در زمینه چگونگی نحوه واردات خودرو برای آنها تصمیم گیری 
شود. امیدواریم با بررسی های انجام  شده در روزهای آینده برای اجرایی شدن، این مهم 
به سامانه جامع تجارت ابلاغ و زمینه اجرای آن فراهم و مسیر برای واردات خودروهای 

نو و کارکرده باز شود.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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در پی حادثه واژگونی یک دستگاه اتوبوس مسافربری در محور کوار – فیروزآباد، معاون اول رئیس جمهور، در تماس تلفنی با استاندار فارس، ضمن ابراز همدردی 
با خانواده های داغدیده، خواستار رسیدگی فوری به وضعیت مصدومان و بررسی دقیق ابعاد حادثه شد.به گزارش ایسنا، محمدرضا عارف شنبه ۲۸ تیر ۱۴۰۴ در 
پی حادثه واژگونی یک دستگاه اتوبوس مسافربری در محور کوار – فیروزآباد، در تماس تلفنی با حسینعلی امیری با تأکید بر ضرورت بسیج همه امکانات درمانی 
و امدادی برای درمان مصدومان، بر لزوم پیگیری دلایل بروز این ســانحه و ارائه گزارش دقیق به افکار عمومی تأکید کرد.وی همچنین از دســتگاه های مسئول 
خواست تا حمایت های لازم از خانواده های آسیب دیده را در دستور کار فوری خود قرار دهند.استاندار فارس نیز در این تماس تلفنی گزارشی از حادثه و پیگیری 

های صورت گرفته برای درمان مصدومان ارائه کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

در پی واژگونی اتوبوس در محور کوار-فیروزآباد صادر شد

دستور عارف برای بسیج همه امکانات جهت درمان مصدومان اتوبوس

info@sobh-eqtesad.ir

سنگ اندازی ترامپ در 
مذاکرات تجاری اتحادیه اروپا 

با آمریکا

رئیس جمهور آمریکا قصــد دارد تا تعرفه های کلی واردات از اتحادیه اروپا را 
افزایش دهد و این مورد، مذاکرات را پیش از مهلت اول آگوست برای اجرایی 
شدن تعرفه های فراگیر، با مشکل مواجه خواهد کرد.به گزارش ایسنا، دونالد 
ترامپ به  عنوان بخشــی از هرگونه توافق، حداقل تعرفه ۱۵ تا ۲۰ درصدی 
بــر کالاهای اتحادیه اروپا را در نظر دارد و  این بلوک را به اعمال ۳۰ درصد 
تعرفه از اول آگوست تهدید کرده است. در این تاریخ قرار است بر مجموعه ای 
از شــرکای تجاری دیگر و همچنین بر واردات مس، داروها و نیمه رســاناها، 
تعرفه احتمالی اعمال شود.طبق گزارش فایننشال تایمز، اتحادیه اروپا آخرین 
مذاکرات با آمریکا را ناامیدکننده پشــت ســر گذاشــته و گزینه هایی را در 
مذاکرات و در تلافی احتمالی در نظر گرفته است.یک دیپلمات ارشد اتحادیه 
اروپا گفت: جنگ تجــاری نمی خواهیم، اما نمی دانیم که آیا آمریکا انتخابی 
برای ما باقی خواهد گذاشت یا خیر.ترامپ اعلام کرد که به زودی نامه هایی 
به بیش از ۱۵۰ شریک تجاری کوچک تر آمریکا ارسال و نرخ های تعرفه کلی 
را برای آن گروه بزرگ تعیین خواهد کرد. وی پیش از این، نامه هایی به بیش 
از ۲۰ شــریک تجاری ارسال و تعرفه های کالاهای وارداتی از کشورهای آنها 
را تشــریح کرده است. این نامه ها ســطوح تعرفه پایه جدید را از ۲۰ تا ۴۰ 
درصد تعیین کرده اند، البته به جز ۵۰ درصد تعرفه بر کالاهای برزیل.ترامپ 
همچنین در روزهای گذشــته تعرفه ۳۵ درصدی بر کالاهای کانادایی اعلام 
کرد و ســپس از تعرفه ۳۰ درصدی بر مکزیک و اتحادیه اروپا خبر داد. این 
نامه هــا گاهی اوقات ماه ها مذاکرات دقیق را به هم ریخته اند.  رئیس جمهور 
آمریکا گفت که توافق با ویتنام به خوبی تنظیم شــده است و باعث می شود 
واردات این کشــور با تعرفه ۲۰ درصدی مواجه شــود که کمتر از تعرفه ۴۶ 

درصدی است که ترامپ در آوریل تهدید کرده بود.

وزیران گروه ۲۰:

اقتصاد جهان منتظر اصلاحات 
ساختاری است

وزرای دارایی و روســای بانک های مرکزی گروه ۲۰ گفتند: اقتصاد جهانی با 
چالش های پیچیده و عدم قطعیت های قابل توجهی روبرو اســت و بر لزوم 
اصلاحات تاکید کردند.به گزارش ایسنا، وزرای دارایی گروه ۲۰ در بیانیه ای 
مشترک اظهار کردند: با توجه به بدهی عمومی بالا و فشارهای مالی، نیاز به 
افزایش پتانسیل رشد بلندمدت با دنبال کردن سیاست های کلان اقتصادی 
رشد محور و در عین حال ایجاد منابع مالی، تضمین پایداری مالی، تشویق 
ســرمایه گذاری های دولتی و خصوصی و انجام اصلاحات افزایش بهره وری، 
وجود دارد و اصلاحات ســاختاری برای ایجاد رشــد اقتصادی قوی و ایجاد 
مشاغل بیشتر و بهتر ضروری است.صندوق بین المللی پول در نشست گروه 
۲۰ اعلام کرد: همه عدم ناترازیهای بیش از حد باید توسط صندوق بین المللی 
پول، بیشتر مورد تجزیه و تحلیل قرار گیرد و در صورت لزوم و بدون تبعیض، 
از طریق اصلاحات خاص هر کشــور و هماهنگی چندجانبه، به گونه ای رفع 
شود که بدون به خطر انداختن رشد پایدار جهانی، به اقتصاد جهانی باز کمک 
کند.این بیانیه همچنین بر لزوم تقویت همکاری های بین المللی تاکید و اعلام 
کرد که استقلال بانک های مرکزی برای تضمین ثبات قیمت ها حیاتی است. 
در همین حال، وزرای دارایی گروه ۲۰ همچنین متعهد شدند که در بحبوحه 
آشــفتگی مالی جهانی، به افزایش فشارهای بدهی در اقتصادهای کم درآمد 
و متوســط رسیدگی کنند.مقامات ارشد مالی از اقتصادهای بزرگ گروه ۲۰ 
در نشست آفریقای جنوبی نگرانی خود را در مورد تاثیرات تعرفه های بالای 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور آمریکا، بر اقتصاد جهانی ابراز کردند.خبرگزاری 
آناتولــی گزارش کرد، کاتســونوبو کاتو، وزیر دارایی ژاپــن، در اولین روز از 
گردهمایی دو روزه وزرای دارایی و روسای بانک های مرکزی گروه ۲۰ گفت 
که نگران چگونگی تاثیر عدم قطعیت پیرامون تعرفه های آمریکا بر اقتصاد و 

بازارهای مالی است.

حریق در واحد ۷۵ پالایشگاه 
آبادان/ عملیات اطفا در حال 

انجام است
روابط  ایسنا/خوزســتان 
عمومی شــرکت پالایش 
اعــلام  آبــادان  نفــت 
کــرد واحد ۷۵ شــرکت 
پالایش نفت آبادان دچار 
حریق شــده و نیروهای 
عملیاتی  و  آتش نشــانی 
خاموشــی  حــال  در 
هستند. آتش  شعله های 

به گزارش ایســنا به نقل 
از روابط عمومی شــرکت 
در  آبــادان  نفت  پالایش 

روز شــنبه ۲۸ تیر، آتش ســوزی در واحد ۷۵ پالایشــگاه آبادان رخ داد که 
نیروهای عملیاتی، آتش نشــانی و امدادی بلافاصله به محل اعزام و عملیات 
مهار شعله ها را در دست گرفتند.تمام ظرفیت برای مهار هرچه سریعتر آتش 

بسیج شده و خبرهای تکمیلی متعاقبا اعلام خواهد شد.

گزیده خبر
نقاشیان رضا  حمید 

عراقچی: ما جنگ را نمی خواستیم، اما برای آن آماده بودیم

کشاورزی هوشمند راه حلی برای 
افزایش مقاومت محصولات در 

برابر تغییرات اقلیمی

نهادهای برتر تامین مالی حوزه فناوری تقدیر 
می شوند

پژوهشــگران دانشــگاه نانجینگ )Nanjing University( به سرپرســتی پروفسور لی خوان ژائو 
)Lijuan Zhao(، با اســتفاده از نانوذرات، روشــی کارآمد و مقرون به صرفه برای بهبود جوانه زنی، 
افزایش تحمل به تنش های غیرزیستی و کاهش مصرف سموم ارائه داده اند.به گزارش ایسنا، تغییرات 
اقلیمی در حال دگرگون کردن چهره کشــاورزی جهانی با ســرعتی بی ســابقه اســت. افزایش دما، 
خشکســالی، سیلاب و شیوع آفات و بیماری ها، تولید محصولات کشاورزی را با چالش های جدی.....

هشدار جدی به پرمصرف های برق در تهران

تولید کیت های تشخیص سریع سکته قلبی و 
سرطان روده از سوی دانش بنیان ها

رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران:

کاهش قیمت برنج تا دو هفته آینده
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عراقچی: ما جنگ را نمی خواستیم، اما برای آن آماده بودیمگزیده خبر
پزشکیان: مردم آب پاکی را روی 

دست دشمنان ریختند

رئیس جمهور گفت: نقشه دشمن این بود که مردم نیز با حملات او همراهی کرده 
و به خیابان می ریزند، اما مردم آب پاکی را روی دست دشمنان ریختند.به گزارش 
خبرگزاری مهر، مســعود پزشکیان پیش از ظهر امروز شنبه در نشستی با رئیس و 
معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران، با بیان اینکه تصمیمات لازم برای رسیدگی 
هرچه سریع تر به وضعیت آسیب دیدگان از جنایات رژیم صهیونیستی در جنگ اخیر 
اتخاذ شــده است، اظهار داشت: هر گونه کاستی و ضعف در اجرای این تصمیمات 
را پیگیری و چنانچه نیاز به مصوبه یا اقدامی از ســوی دولت بود، اقدامات مقتضی 
انجام خواهد شــد.رئیس جمهور افزود: با توجه به اشراف دقیق تر شهرداری نسبت 
به مناطق شهری و ظرفیت ها و امکانات در اختیار این مجموعه برای خدمت رسانی 
شایسته تر از جمله در زمینه بازسازی واحدهای مسکونی آسیب دیده، تصمیم گرفته 
شد که شهرداری تهران مسئول شناسایی و بازسازی واحدهای آسیب دیده از جنگ 
در تهران شــود و دولت نیز در این مســیر آماده هر گونه مساعدت است.پزشکیان 
همچنین با اشــاره به ســخنان رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مسئولان قوه 
قضائیــه تصریح کرد: اینجــا یکی از مهمتریــن و اصلی تریــن عرصه های اثبات 
ولایت مداری است؛ رهبر معظم انقلاب اسلامی، وحدت و انسجام را حیاتی ترین نیاز 
امروز جامعه و حتی جهان اســلام توصیف کردند.رئیس جمهور گفت: خوشبختانه 
می بینیم که مثلًا طیف گسترده تری از آحاد جامعه فرصت حضور در صدا و سیما و 
طرح نظرات شان را پیدا کرده اند که این شایسته قدردانی است. ما نباید بین مردم 
به خاطر نظرات و دیدگاه های متفاوت شان تفاوت قائل شویم. به عنوان مثال عرض 
می کنم که دختر بنــده در روزهای جنگ، علی رغم اصرار من و مخاطرات امنیتی 
حاضر نشــد، از بنده فاصله بگیرد، اما همین دختر که حاضر اســت جانش را برای 
من بدهد، در مســائل مختلف روی نظر خود پافشاری کرده و به هیچ وجه حاضر 
نیست از نظرش کوتاه بیاید؛ پس باید بپذیریم که اگر کسی نظری مخالف ما داشت، 
لزوماً دشــمن ما نیست و چه بســا از دیگران که چاپلوسی هم می کنند، نسبت به 
ما دلسوزتر است.پزشکیان اضافه کرد: نباید به صرف ابراز یک نظر مخالف کسی را 
دشمن تلقی کنیم. این مردم نشان داده اند و اثبات کردند که حاضرند جان خود را 
فدای میهن و کشور کنند.رئیس جمهور در ادامه بار دیگر از همراهی و انسجام مردم 
در برابر جنایات رژیم صهیونیستی قدردانی و تصریح کرد: نقشه دشمن این بود که 
مــردم نیز با حملات او همراهی کــرده و به خیابان می ریزند، اما مردم آب پاکی را 
روی دســت دشمنان ریختند و تمام قد پای کشور خود ایستادند، لذا امروز وظیفه 
ما برای رســیدگی به آنها مضاعف است.پزشــکیان با اشاره به اینکه مردم حتی در 
جریان شناسایی شبکه نفوذ نیز به یاری دستگاه های اطلاعاتی آمدند، گفت: امروز 
نوبت ماست که فارغ از جنسیت، قومیت، باور و نژاد بر مبنای حق، انصاف و عدالت، 
هر آنچه از دست مان بر می آید برای خدمت به مردم انجام دهیم. دشمن همچنان 
به دنبال این اســت که بین مردم و حاکمیت فاصله بیاندازند و اصلی ترین راهکار 
خنثی کردن این توطئه دشــمن، خدمت صادقانه و بی منت به مردم اســت.رئیس 
جمهور از همه مسئولان ذیربط خواست تا بهترین راهکارها را برای خدمت رسانی 
به مردم، به خصوص آســیب دیدگان از جنگ طراحی و اجرا کنند و خاطرنشــان 
کرد: آمار کلی شــهدا و جانبازان و به طور کلی آسیب دیدگان از این جنگ خیلی 
بالا نیســت و لذا باید دقیقاً مشخص شود که هر دستگاهی به چه کسانی و با چه 
کیفیتی باید خدمت رسانی کنند.رئیس جمهور بر اهمیت هم افزایی و بهره گیری از 
همه ظرفیت ها به خصوص ظرفیت های مردمی تاکید کرد و اظهار داشــت: تلاش 
داریم که بر مبنای الگوی محله محوری از همه ظرفیت های مردمی و میدانی برای 
رسیدگی به مشکلات مردم استفاده کنیم. باور من این است که در هر محله ای که 
مســجدی وجود دارد، نباید مشکلی وجود داشته باشد.پزشکیان در بخش دیگری 
از ســخنانش با اشاره به برخی حواشی ایجاد شده در ارتباط با ساماندهی وضعیت 
مهاجران افغانستانی و بازگشت مهاجران غیرقانونی تصریح کرد: نمی توان ادعا کرد 
که کاری در چنین سطح و کمیتی بدون اشکال است و باید تلاش شود بازگرداندن 
این مهاجران در کمال احترام و آرامش انجام شــود؛ در این زمینه تأکیدات لازم به 
وزیر کشور نیز شده، اما نکته ای که محل تعجب شده، ادعای دلسوزی کسانی است 
که چشــم خود را بر روی کشتار زنان و کودکان بی گناه با بمب و حتی بدتر از آن 
با بســتن راه ورود غذا و دارو و گرسنگی دادن بســته اند، اما در مواجهه با موضوع 
ساماندهی مهاجران افغانی به حقوق بشر به عنوان یک حقه متوسل شده اند.رئیس 
جمهور افزود: شــهروندان افغانستانی برادران و خواهران ما هستند و آنچه در حال 
انجام است، اقدامی ضروری در راستای ساماندهی حضور آنها در ایران است که در 
نهایت به نفع خودشــان نیز خواهد بود، تلاش هم خواهیم کرد که این اقدامات در 

نهایت احترام به پیش برود.

معاون فرهنگی و اجتماعی عارف:

همه ما در برابر فقر مسئول هستیم

معاون فرهنگی و اجتماعی معــاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه زکات ابزاری کارآمد برای 
تحقق عدالت اجتماعی اســت، گفت: افتخار دولت اســت که در ترویج زکات نقش ایفا کند.

به گزارش ایســنا، سیدضیاء هاشمی، معاون فرهنگی و اجتماعی معاون اول رئیس جمهور، در 
نشست مشترک با رئیس کمیته امداد، زکات راهی موثر و کارآمد برای کاهش فقر و نابرابری 
در جامعه دانســت و بر نقش اعتقادی دولت در ترویج این فریضه الهی تأکید کرد.وی با بیان 
اینکه زکات مشــارکت در امور مردم و افتخاری برای دولت است، گفت: دولت با نگاهی عمیقاً 
اعتقادی به مسأله زکات نگاه می کند و خوشحالیم که در کنار مردم و نهادهای انقلابی، در این 
عرصه فعالیم.هاشــمی با اشاره به چهره تلخ فقر در جامعه افزود: همه ما در برابر فقر مسئول 
هستیم و باید با تکیه بر سرمایه های دینی، ایمانی و مردمی، به سوی کاستن از آلام اقتصادی و 
اجتماعی اقشار محروم حرکت کنیم.معاون فرهنگی اجتماعی معاون اول رئیس جمهور با تأکید 
بر نقش نهادهای علمی و دینی در ترویج زکات، خاطرنشان کرد: حوزه های علمیه و دانشگاه ها 
باید در عرصه گفتمان سازی، تبیین فلسفه زکات، نقش آفرینی جدی تری داشته باشند.وی در 
پایان  با استقبال از تعامل نهادهای مردمی و حاکمیتی در موضوع زکات، گفت: امور مردم باید 
تا حد ممکن به خود مردم ســپرده شــود؛ مشارکت عمومی، رمز موفقیت ما در اجرای احکام 
الهی در نظام جمهوری اسلامی استتقدیر رئیس کمیته امداد از نقش دولت در گسترش فریضه 
زکاترئیس کمیته امداد هم در این دیدار از نقش دولت چهاردهم در گســترش فریضه زکات 
تقدیر کرد.در دیدار ســیدمرتضی بختیاری، رئیس کمیته امداد با ســیدضیاء هاشمی، معاون 
فرهنگی و اجتماعی معاون اول رئیس جمهور، موضوع زکات و نقش دســتگاه های اجرایی در 
ترویج این واجب دینی مورد بررســی قرار گرفت.رئیس کمیته امداد با اشــاره به جایگاه رفیع 
زکات در آموزه هــای دینی و آثار اجتماعی آن، اظهار داشــت: زکات نه تنها یک فریضه، بلکه 
یک راهبرد کلان اجتماعی در جهت کاهش فقر، تقویت همبســتگی اجتماعی و ایجاد توازن 
اقتصادی در جامعه اســلامی اســت.وی با تأکید بر اهمیت پژوهش های راهبردی و علمی در 
حــوزه زکات، افزود: بدون پژوهش، امکان ارتقا و احیای زکات وجود ندارد.رئیس کمیته امداد 
در ادامه، بر ضرورت همکاری و هم افزایی میان دولت، حوزه های علمیه، دانشگاه ها و نهادهای 
فرهنگی برای گفتمان ســازی و ارتقای فرهنگ زکات تأکید و خاطرنشــان کرد: دولت نقش 
مهمی در حمایت و تســهیل اجرای زکات دارد و مشارکت نهاد دولت در این مسیر، ضرورتی 

انکارناپذیر است.

وزیــر امــور خارجــه با اشــاره بــه ایســتادگی شــجاعانه کشــورمان در مقابل 
جنــگ تحمیلــی ۱۲ روزه رژیــم صهیونیســتی و آمریکا گفت: مــا این جنگ را 
نمی خواســتیم، اما برای آن آماده بودیم.به گزارش خبرگزاری مهر، ســید عباس 
عراقچی وزیر امور خارجه در گفتگو با ســی جی تی ان چین با اشــاره به تهاجم 
۱۲ روزه رژیم صهیونیســتی و آمریکا به کشــورمان گفت: این یک منازعه نیست؛ 
یک اقدام تجاوزکارانه اســت — تجاوزی بی دلیل از سوی اســرائیل علیه جمهوری 
اســلامی ایــران. ما هیچ راهی برای اعمــال حق دفاع از خود نداشــتیم، بنابراین 
از کشــورمان دفاع کردیم؛ اینجا، در سرزمین مان، به شکلی شــجاعانه ایستادگی 

کردیــم و مهاجمــان را وادار کردیــم تا تجاوزشــان را متوقف کنند و خواســتار 
آتش بس بی قید و شــرط شــوند — که از ســوی ما پذیرفته شــد.وی افزود: البته 
این آتش بس شــکننده است و دلیل آن نیز روشــن است: هیچ آتش بسی از سوی 
آن رژیم )رژیم صهیونیســتی( قابل اتکا نیســت، چرا که ســابقه ای بسیار بد دارد. 
بنابراین ما کاملًا هوشــیار و آماده ایم اگر این آتش بس شکســته شــود.وزیر امور 
خارجه عنوان کرد: اما این خواســت ما نیســت؛ از ابتدا نیــز چنین نبوده. ما این 
جنگ را نمی خواســتیم، امــا برای آن آمــاده بودیم. ما نمی خواهیــم این جنگ 
ادامه پیــدا کند، اما بار دیگــر می گویم: ما کاملًا بــرای آن آماده ایم.عراقچی در 

رابطه با جزئیات بررســی ازســرگیری مذاکرات هسته ای با ایالات متحده از جانب 
جمهوری اســلامی گفت: اگر هنوز قانع نشــده ایم، به این دلیل است که باید اراده 
واقعــی طرف مقابل را ببینیم — اراده ای برای رســیدن به یــک راه حل برد-برد. 
برنامــه هســته ای ما صرفاً بــرای مقاصد صلح آمیز اســت، و ما صددرصد نســبت 
بــه این موضــوع اطمینان داریم. ما هیچ مشــکلی نداریم که ایــن اطمینان را با 
دیگران نیز به اشــتراک بگذاریم؛ اما این تنها از طریق مذاکره ممکن اســت.وزیر 
امور خارجه خاطرنشــان کرد: ما این را در سال ۲۰۱۵ انجام دادیم؛ با کشورهای 
موســوم بــه ۱+۵ مذاکره کردیم، به توافق رســیدیم و آن توافق نهایی شــد. اگر 
به خاطر داشــته باشــید، در آن زمان جهان آن توافق را به عنوان یک دســتاورد 
بزرگ دیپلماتیک جشــن گرفت، و مــا همچنان به آن متعهــد ماندیم.وی افزود: 
امــا ناگهان ایــالات متحده تصمیم به خــروج از توافق گرفت — تصمیمی بســیار 
تأســف برانگیز — و تمام آنچه امروز شــاهد آن هســتیم، نتیجه ی آن خروج است.

عراقچی گفت: آیا امکان بازگشــت به یک توافق مذاکره شــده وجود دارد؟ به نظر 
مــن بله، امــا همان طور که گفتم، ایــن نیازمند اراده ای جدی و واقعی از ســوی 
طــرف مقابل اســت؛ باید گزینه نظامی کنار گذاشــته شــود، رو بــه جلو حرکت 
کنیم و به دنبال یک راه حل از مســیر مذاکره باشــیم.وی تاکید کرد: فکر می کنم 
حملــه اخیر به تأسیســات ما اثبات کرد که راه حل نظامــی برای برخورد با برنامه 
هســته ای ایران وجود ندارد. تنها یک راه حل دیپلماتیک و مذاکره شــده می تواند 
مؤثر باشــد، و تحقق آن تنها زمانی ممکن اســت که آن هــا جاه طلبی های نظامی 
خود را کنار بگذارند و خســاراتی را که به مــا وارد کرده اند جبران کنند. آنگاه ما 
آماده مشــارکت در مذاکرات خواهیم بود.وزیر امور خارجــه گفت: ایران به عنوان 
عضو رســمی به سازمان همکاری شانگهای پیوســته است. ما اهمیت زیادی برای 
این سازمان قائل هســتیم و تلاش های آن را — همان طور که گفتم — برای یافتن 
جایگاهی شایســته برای کشــورهای جنوب در نظم بین الملل بســیار ارزشــمند 
می دانیم. عراقچی عنوان کرد: در عین حال، شــاهد هســتیم که کشورهای زیادی 
تمایل به پیوســتن به این ســازمان دارند که این، به خودی خود، نشانه ای مثبت 
اســت. اما مهم تر از آن، اراده واقعی ماســت برای پیمودن این مســیر و رسیدگی 
به مســائل امنیتی، اقتصادی و حتی فرهنگی کشــورهای عضو، آن هم به شیوه ای 
متفاوت از آنچه معمولاً کشــورهای غربی در پیــش می گیرند. وی در ادامه گفت: 
در همیــن زمینــه، لازم می دانم بگویم که ما قدردان دبیرخانه ســازمان همکاری 
شــانگهای و همه کشورهای عضو هســتیم که اقدام تجاوزکارانه اسرائیل و ایالات 
متحــده علیــه جمهوری اســلامی ایــران، به ویژه حمله به تأسیســات هســته ای 
کشــورمان را محکوم کردند.وزیر امور خارجــه تاکید کرد: همان طور که می دانید، 
تجاوز نظامی در هر شــکلی، نقض آشــکار حقوق بین الملل و منشور سازمان ملل 
متحد اســت. اما حمله به تأسیســات هســته ای، حتی نقضی بزرگ تــر و غیرقابل 
بخشــش محســوب می شــود؛ چرا که چنین اقدامی نه تنها ممنوعیت مطلق دارد، 
بلکه می تواند پیامدهای زیســت محیطی فاجعه باری برای بشــریت به همراه داشته 
باشــد. همانطور که گفتم، ما از حمایت اعضای ســازمان، به ویژه چین که موضعی 
بســیار قــوی در حمایت و همبســتگی با ایران اتخاذ کرد و بــه مردم ایران — از 
جمله زنان و کودکان قربانی — تســلیت گفت، قدردانی می کنیم.در نهایت، انتظار 
داریم که در نشســت پیشِ روی ســازمان همکاری شــانگهای، حمایت سیاســی 

گیرد. ایران صورت  موضع  از  کامل 

رئیــس جمهــور گفت : در شــرایطی 
کــه ایران تحــت نظارت هــای آژانس 
انــرژی اتمــی، بارهــا صلح آمیز بودن 
فعالیت های هســته ای خود را اثبات و 
بر ممنوعیت ســاخت ســلاح اتمی بر 
اســاس فتوای رهبــری معظم انقلاب 
مبنای  امــا  داشــته،  تاکید  اســلامی 
قضاوت درباره برنامه هســته ای کشور 
ما، ادعاهــای دروغین، اطلاعات جعلی 
بوده است. تبلیغات رسانه ای  به همراه 

ایســنا، مســعود پزشکیان  به گزارش 
در   ۱۴۰۴ مــرداد   ۲۸ شــنبه  ظهــر 
گفت وگوی تلفنی با نیکول پاشــینیان 
نخســت وزیر ارمنســتان، با اشاره به 
تحــولات منطقه و عرصــه بین الملل، 
از برقــراری آتش بس در  به ویژه پس 
جنــگ ۱۲ روزه رژیم صهیونیســتی و 
آمریــکا علیه ایــران و همچنین تلاش 
کشــورهای اروپایــی بــرای ترغیــب 
جمهــوری اســلامی به از ســرگیری 
مذاکرات، تاکید کرد: ایران بر اســاس 
سیاســت های اصولی خــود همواره از 
هــر اقدامی که منجر بــه تقویت صلح 
و امنیت شــود، حمایت کرده است.وی 
افزود: ایران به گــواه تاریخ هیچ گاه به 
دنبــال جنگ و نا امنی نبوده و همواره 
نقشــی مهم و اثرگذار در تثبیت صلح 
و ثبات منطقه ایفا کرده اســت، اما در 
شــرایطی که ما در حــال گفت وگو و 
مذاکره بودیــم، بر خلاف تمام معیارها 
تهاجم  مــورد  بین المللــی  قوانیــن  و 
رژیم صهیونیســتی قــرار گرفتیم و در 

ادامــه آمریکا نیز در هماهنگی کامل با این رژیم تاسیســات هســته ای ما را که 
تحت نظارت و بازرســی کامل و قانونی بود، بمباران کرد.وی با اشــاره به این که 
»انفعال و بی عملی آژانــس بین المللی انرژی اتمی در قبال این اقدام تجاوزکارانه 
و جنایتکارانه انزجار و نارضایتی ملت ایران و نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
را برانگیخت«، تصریح کرد: حداقل انتظار ملت ما محکومیت تجاوز به تاسیســات 
هســته ای کشــورمان مطابق با قوانین و مقررات بود که متاسفانه از سوی آژانس 
انــرژی اتمی صورت نگرفت.رئیس جمهور با ابراز تاســف نســبت به بی توجهی به 
معاهدات حقوقی از ســوی کشورهای مدعی و ســازمان های بین المللی گفت : در 
شرایطی که جمهوری اســلامی ایران تحت بازرسی ها و نظارت های آژانس انرژی 
اتمــی، بارها صلح آمیز بودن فعالیت های هســته ای خــود را اثبات و بر ممنوعیت 

ســاخت ســلاح اتمی بر اســاس فتوای 
تاکید  اســلامی  انقلاب  معظــم  رهبری 
داشــته، اما مبنای قضاوت درباره برنامه 
هســته ای کشــور ما، ادعاهای دروغین، 
تبلیغات  همــراه  بــه  جعلی  اطلاعــات 
رســانه ای بوده اســت.وی بــا تاکید بر 
این کــه »آژانس انرژی اتمی بر اســاس 
با کشــورهای عضو، موظف  میثاق خود 
به حمایت از حق و حقوق آن هاســت«، 
تصریح کــرد: ما همانگونــه که خود را 
متعهد به قوانیــن بین المللی می دانیم و 
به دلیل اطمینان از شفافیت و صلح آمیز 
کشورمان،  هســته ای  فعالیت های  بودن 
هیچ نگرانی از نظارت و بازرسی نداشته 
و نداریــم، اما تاکید می کنیم که تحمیل 
زور و فشــار و محــروم کــردن ملت ما 
از حقــوق قانونی شــان به هیــچ عنوان 
پذیرفتنی نیســت.وی با انتقاد شدید از 
رویکرد دوگانه کشــورهای مدعی حقوق 
بشــر در قبال جنگ افــروزی، قتل عام و 
گفت:  صهیونیســتی  رژیــم  تجاوزگری 
آنچه که امروز از کشتار زنان و کودکان و 
نسل کشی گرفته تا ممانعت از دسترسی 
به آب و غذا و دارو بر ســر مردم مظلوم 
و بی دفاع غزه می گــذرد، با هیچ یک از 
معیارهای قانونــی بین المللی، اخلاقی و 
انســانی ســازگاری ندارد، اما متاسفانه 
این  بر  بشــر  کشــورهای مدعی حقوق 
میزان از ظلم و جنایت چشــم بســته و 
در مقابــل آتش افروزی و جنایتگری این 
رژیم سکوت کرده اند.ژزشکیان در بخش 
روابط جمهوری  از سخنان خود  دیگری 
اســلامی ایران و ارمنســتان را تاریخی، دوستانه و ســازنده توصیف کرد و افزود: 
سیاســت ما تعامل سازنده با همه کشورهای همسایه در سایه حفظ تمامیت ارضی 
همه کشورهاســت و بر تقویت تعاملات ، همکاری های مشترک و برنامه ریزی برای 
آینده روابط دو کشــور تاکید داریم.نخست وزیر ارمنستان نیز در این گفت وگوی 
تلفنی ضمن تســلیت جــان باختن شــماری از هموطنان مــان در حملات رژیم 
صهیونیســتی و محکومیــت این اقدام تجاوزکارانه، بر علاقمندی کشــورش برای 
گســترش روابط با جمهوری اســلامی ایران تاکید کرد و گفت : بی صبرانه منتظر 
ســفر جنابعالی به ارمنســتان هســتیم، تا از نزدیک دربــاره راهکارهای ارتقای 

همکاری و تعاملات دو کشــور با یکدیگر دیدار و گفت وگو کنیم.

دبیر شورای عالی امنیت ملی در گفتگوی تلفنی با همتای ارمنستانی خود بیان کرد: سیاست جمهوری اسلامی ایران 
کماکان عدم تغییر در ژئوپلیتیک منطقه است و این را به سود همه طرف های منطقه ای می داند.به گزارش خبرگزاری 
مهر، در تماس تلفنی دبیر شورای امنیت ملی ارمنستان با علی اکبر احمدیان نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای 
عالی امنیت ملی موضوعات منطقه ای و دو جانبه مورد بحث و بررسی قرار گرفت.گریگوریان در این تماس گزارشی از 
آخرین وضعیت مذاکرات با طرف آذری ارائه کرد و تأکید کرد که در مواضع ارمنستان در خصوص راه گذرهای منطقه ای 
تغییری ایجاد نشده است.احمدیان از موضع ارمنستان در محکومیت حمله ی رژیم صهیونیستی به ایران تشکر و تأکید 
کرد: سیاست جمهوری اسلامی ایران کماکان عدم تغییر در ژئوپلیتیک منطقه است و این را به سود همه طرف های 

منطقه ای می داند.دو طرف در این مکالمه افزایش روابط از جمله در حوزه اقتصادی را مورد تأکید قرار دادند.

ســفیر جمهوری اسلامی ایران در پکن در ایکس نوشت: دیپلماســی فعال ایران با راهبردی مقتدرانه 
و هوشــمندانه در مسیر تعامل سازنده و همگرایی با کشــورهای همسو و بازیگران مهم عرصه جهانی 
حرکت می کند.به گزارش خبرگزاری مهر، »عبدالرضا رحمانی فضلی« سفیر کشورمان در پکن با اشاره 
به ســفر وزیر امور خارجه به چین در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: در حاشیه نشست وزرای خارجه 
ســازمان همکاری شــانگهای، دیدار با وزیر خارجه چین به همراه دکتر »سیدعباس عراقچی« وزیر 
خارجه کشورمان نشــان داد دیپلماسی فعال ایران با راهبردی مقتدرانه و هوشمندانه در مسیر تعامل 

سازنده و همگرایی با کشورهای همسو و بازیگران مهم عرصه جهانی حرکت می کند.

احمدیان: سیاست ایران کماکان عدم تغییر در 
ژئوپلیتیک منطقه است

دیپلماسی ایران در تعامل سازنده با 
بازیگران مهم عرصه جهانی است

ارمنستان وزیر  نخســت  با  تلفنی  گفت وگوی  در  پزشــکیان 

لمللی هســتیم، امــا زیر بار زور نمی رویم نین بین ا متعهــد به قوا
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گزیده خبرگزیده خبر رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران:

کاهش قیمت برنج تا دو هفته آینده 

رئیــس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران اظهار کرد: قیمت برنج در بازار 
نزولی شده و با ورود محصول جدید طی دو هفته آینده، این روند کاهشی تشدید می شود.

به گزارش ایسنا، در هفته های اخیر قیمت برنج ایرانی در بازار آزاد به مرز کیلویی ۳۵۰ هزار 
تومان رســیده که نسبت به سال گذشته بیش از ۸۵ درصد افزایش داشته است. بازرسان 
وزارت جهاد کشاورزی در نظارت بر بازار، نمونه هایی از برنج ایرانی را با قیمتی بیش از ۳۴۰ 
هزار تومان شناسایی کرده اند. این افزایش قیمت، به ویژه در آستانه فصل برداشت داخلی، 

نگرانی های زیادی را برای مصرف کنندگان ایجاد کرده است.
محمد مختاریانی - رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران - در گفت وگو 
با رادیو اقتصاد درباره دلایل افزایش قیمت برنج اظهار کرد: در حوزه بازار برنج با دو محصول 

تولید داخل و وارداتی مواجه هستیم که عمده برنج وارداتی به کشور نیز برنج هندی است.  
وی با بیان اینکه برنج هندی ۸۰ درصد برنج وارداتی به کشــور را تشکیل می دهد، افزود: 
قیمت برنج هندی در ماه های اخیر حتی در دوره جنگ نیز با تنش مواجه نبود و در حالی 
که نرخ مصوب آن ۶۰ هزار تومان است، حداکثر قیمتی که این نوع برنج در حاضر در بازار 

به فروش می رسد رقم ۷۰ هزار تومان است.  
مختاریانی درباره برنج پاکستانی نیز گفت: برنج ایرانی و برنج پاکستانی روی هم تاثیرگذار 
هستند و چون قیمت برنج ایرانی در دوره جنگ افزایش داشت، روی نوع پاکستانی آن هم 

تاثیرگذار بوده است.  
وی با اشاره به شرایط حال حاضر بازار برنج، توضیح داد: خوشبختانه در حال حاضر قیمت 
برنج ایرانی نیز با شــیب مناسبی نزولی شده و چون تا دو هفته دیگر محصول جدید وارد 

بازار می شود شیب این کاهش قیمت تندتر می شود و نرخ برنج به رقم متعادلی می رسد.  
رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران تاکید کرد: قیمت برنج هاشمی 

تا حدود دو هفته آینده برای مصرف کننده حداکثر به کیلویی ۲۵۰ هزار تومان می رسد.
مختاریانی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به نادرست بودن آمار تولید برنج در 
ســال گذشته عنوان کرد: سال گذشته مسئولان وزارت جهاد کشاورزی تولید برنج را ۲.۷ 
میلیون تن اعلام می کردند، در حالی که با توجه به شــرایطی که وجود داشت، رقم واقعی 
تولید بسیار کمتر از آمار اعلامی وزارت جهادکشاورزی بود اما خوشبختانه امسال معاونت 
زراعت وزارت جهادکشاورزی پیش بینی میزان تولید را رقمی بین ۱.۶ تا ۱.۸ میلیون تن 
اعلام کرده است که به نظر این عدد واقعی و منطقی است و سال گذشته نیز میزان تولید 

همین حدود بوده است.  
وی اضافه کرد: باتوجه به این شــرایط سال گذشته میزان کسری نیز براساس آمار اشتباه 
تولید، نادرست محاسبه شد و در نتیجه مقدار برنج وارداتی درست برآورد نشد و در نتیجه 

تمام بازار بر هم ریخت.  
مختاریانی تاکید کرد: سال گذشته مناظره های مختلفی از جمله مناظره ای با رئیس مرکز 
آمار و فناوری اطلاعات وزارت جهاد کشاورزی در رادیو اقتصاد داشتیم ولی ایشان به هیچ 

عنوان از آمار اعلامی خود کوتاه نیامدند.  
وی با اشــاره به دیگر اشــتباهات صورت گرفته در حوزه بازار برنج گفت: در واردات برنج 
سفید متاسفانه مانع تراشی  صورت گرفت که اگر این اقدام صورت نمی گرفت و برنج سفید 

پاکستانی بیشتر وارد می شد شاهد گرانی این محصول نبودیم.  
رئیس انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران در بخش دیگری از سخنان خود 
با اشاره به مطرح شدن بحث احتکار برنج، تصریح کرد: اگر کسی برنج را احتکار کرده باشد 
قطعا با نیت سود اقتصادی چنین کاری را انجام داده و چنین فردی اگر در دوران جنگ و 
زمانی که قیمت این کالا بسیار گران است آن را عرضه نکند، چه زمانی می خواهد توزیع را 
انجام دهد؟ با توجه به اینکه دو هفته دیگر هم محصول جدید وارد بازار و قیمت ها شکسته 
می. شــود، منطقی نیست که کسی بخواهد برنج ســال قبل را در انبارها نگهداری کند. 

بنابراین این مساله نادرست است و تمام برنج ها مصرف شده است.  
وی درباره اینکه گفته می شــود افزایش قیمت برنج به نفع کشاورزان نیست و سودی به 
جیب کشــاورز نمی رود، توضیح  داد: با توجه به ارتباطات گسترده ای که در شمال کشور 
با کشاورزان داریم، کشاورزی را نمی شناسیم که عمده محصول خود را اول فصل فروخته 
باشد. کشاورزان بخشی از محصول خود را ابتدای فصل می فروشند، بخشی را نگه می دارند 
در دورانی مثل اواخر پاییز یا ایام پایانی ســال به فروش می رســانند، بنابراین اینکه گفته 

می شود کشاورز هیچ سودی نمی کند اظهارنظر درستی نیست.   
مختاریانی ادامه داد: همچنین در ایام جنگ عده ای ســودجو برنج را حتی با قیمت بالای 
۴۰۰ هزار تومان نیز عرضه کردند که مورد تایید هیچ کس نبود، اما در همان زمان اعضای 
تشــکل ما برنج را در فروشــگاه های زنجیره ای و با قیمت حداکثر ۳۰۰ هزار تومان عرضه 

می کردند.  
رئیس انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج ایران درباره ســرانه مصرف برنج نیز 
توضیح داد: در این حوزه باید به آمار رســمی اتکا کنیم که ۳۶ کیلوگرم به ازای هر نفر را 

عنوان می کند.  
مختاریانی با اشاره به اینکه برخی این رقم را ۳۳ کیلوگرم عنوان می کنند، تاکید کرد: سرانه 
مصرف نیز جزو مواری است که باید روی تعیین میزان دقیق آن کار شود تا بتوان در حوزه 

تنظیم بازار برنج عملکرد بهتری داشت.

کشاورزی هوشمند راه حلی برای 
افزایش مقاومت محصولات در برابر 

اقلیمی تغییرات 

پژوهشگران دانشگاه نانجینگ )Nanjing University( به سرپرستی پروفسور لی خوان 
ژائو )Lijuan Zhao(، با استفاده از نانوذرات، روشی کارآمد و مقرون به صرفه برای بهبود 
جوانه زنی، افزایش تحمل به تنش های غیرزیســتی و کاهش مصرف ســموم ارائه داده اند.به 
گزارش ایســنا، تغییرات اقلیمی در حال دگرگون کردن چهره کشــاورزی جهانی با سرعتی 
بی سابقه است. افزایش دما، خشکسالی، سیلاب و شیوع آفات و بیماری ها، تولید محصولات 
کشــاورزی را با چالش های جدی روبه رو کرده اســت. در این میــان، فناوری اصلاح بذر با 
فنــاوری نانــو )Nano-enabled Seed Treatment( به عنوان یک راه حل نوین، 
امیدهای تــازه ای برای تقویت مقاومت محصولات در برابــر تنش های محیطی ایجاد کرده 
 )Seed Coating( اســت. امروزه روش غالب برای اصلاح بذر، پوشش دهی شــیمیایی
اســت که از دهه ۱۹۸۰ میلادی رواج یافته اســت. در ایــن روش، بیش از ۶۸٫۳ درصد از 
ترکیبات مورد اســتفاده را ســموم تشــکیل می دهند که عمدتاً از گروه نئونیکوتینوئیدها 
و بنزامیدها هســتند. با این حال، مطالعات گســترده نشــان داده که ایــن ترکیبات اثرات 
سمی شــدیدی بر حشرات گرده افشان، میکروارگانیســم های مفید خاک و پرندگان دارند. 
همچنین، مواد پلیمری مورد اســتفاده در پوشش بذر )مانند پلی وینیل الکل( پس از تجزیه 
در محیط به میکروپلاســتیک ها و نانوپلاستیک ها تبدیل می شــوند و به اکوسیستم خاک 
آســیب می زنند.علاوه بر این، روش های شیمیایی سنتی اغلب قادر به تقویت مقاومت ذاتی 
گیاهان در برابر تنش هایی مانند شــوری، خشــکی و بیماری ها نیســتند. از این رو، توسعه 
فناوری های ســازگار با محیط زیســت که بتوانند به صورت پایدار مقاومت گیاهان را افزایش 
دهند، به یک نیاز urgent در کشــاورزی مدرن تبدیل شده است.فناوری نانو: انقلابی در 
کشــاورزی هوشــمندفناوری نانو در ســه دهه اخیر تحولات بزرگی در حوزه های پزشکی، 
الکترونیک و انرژی ایجاد کرده اســت. اما کاربرد آن در کشــاورزی تا ســال ۲۰۱۶ چندان 
مــورد توجه نبود. از آن زمان، تعداد مقالات علمی در زمینه اصلاح بذر با نانوذرات ســالانه 
۵۰ درصد رشــد کرده است )پایگاه وب آو ساینس(.نانوذرات به دلیل اندازه بسیار کوچک و 
خواص فیزیکوشــیمیایی منحصربه فرد می توانند از دیواره سلولی بذر عبور کرده و مستقیماً 
بر سیســتم متابولیک گیاه تأثیر بگذارند. این ویژگی، امکان تنظیم بیان ژن ها و فعال سازی 
مســیرهای دفاعی گیاه را فراهم می کند.مکانیســم های کلیدی نانوذرات در اصلاح بذر:۱. 
نفوذ سریع: نانوذرات همراه با آب به درون بذر نفوذ می کنند و به راحتی از موانع بیولوژیکی 
عبور می کنند.۲. تنظیم تعادل ROS: نانوذرات می توانند با کنترل گونه های اکسیژن فعال 
)ROS(، سیستم آنتی اکسیدانی گیاه را تقویت کنند.۳. فعال سازی ایمنی: برخی نانوذرات 
)مانند نانوذرات نقره و ســیلیکا( خاصیت ضدقارچی و ضدباکتریایی دارند و مقاومت گیاه را 
در برابر بیماری ها افزایش می دهند.کاربردهای عملی: از افزایش جوانه زنی تا کاهش مصرف 
ســمومتحقیقات جهانی نشــان می دهد که اصلاح بذر با نانــوذرات در محصولات مختلف، 
نتایج چشمگیری داشــته است:۱. شتاب دهنده جوانه زنی در شرایط نامساعد نانوذرات آهن 
 )ZnO NPs( جوانه زنی برنج را تا ۲۰ درصد افزایش داد. نانوذرات اکسید روی )nZVI(
در لوبیــا، گندم و فلفل، ســرعت جوانه زنی و قدرت گیاهچه را بهبود بخشــیدند. ۲. کلید 
ژنتیکی مقاومت به تنش ها تنش شــوری: نانوذرات دی اکســید سریم )CeO₂( در کلزا، 
تعادل یون های ســدیم و پتاســیم را تنظیم کدند و تحمل به شوری را افزایش دادند. تنش 
خشــکی: نانوذرات ســیلیکا )SiO₂( در گندم، فعالیت آنزیم های آنتی اکسیدانی را تقویت 
کردند ســمیت فلزات: نانوذرات گوگرد در آفتاب گردان، آسیب اکسیداتیو ناشی از منگنز را 
کاهش دادند. ۳. کنترل ســبز آفات و بیماری ها نانوذرات کیتوســان در ارزن، بیان ژن های 
 Ag( دفاعی را افزایش دادند و بیماری ســفیدک پودری را کنتــرل کردند. نانوذرات نقره
NPs( در برنج، مقاومت به بیماری بلاســت را ۵۹ درصد بهبود بخشیدند. پتانسیل تجاری: 
از آزمایشــگاه تا مزرعه بازار جهانی اصلاح بذر امروزه به ۶ میلیارد دلار رســیده اســت، اما 
ســلطه روش های شیمیایی سنتی نیازمند تحول اســت. فناوری نانو با مزایای زیر می تواند 
جایگزین مناســبی باشد: * هزینه کم: هزینه اصلاح بذر با نانوذرات نقره برای هندوانه فقط 
۵۳ تا ۸۸ یوان در هکتار اســت. * سازگاری با محیط زیست: نانوذرات معدنی )مانند اکسید 
آهن و ســیلیکا( خطرات زیست محیطی کمتری دارند. * چندکاره بودن: یک بار اصلاح بذر 
می تواند همزمان جوانه زنی، ایمنی و تغذیه گیاه را بهبود بخشد. * اثر نسل به نسل: مقاومت 
ایجادشــده در گیاهان می تواند به نسل های بعدی منتقل شود. چالش های پیش رو با وجود 
مزایای فراوان، گســترش این فناوری نیازمند حل چند چالش اســت: * استانداردســازی: 
تعییــن غلظت و زمان بهینه برای هــر نانوذره. * ارزیابی ایمنــی: مطالعه اثرات بلندمدت 
نانوذرات بر خاک و اکوسیستم. * تبدیل به فناوری تجاری: نیاز به سرمایه گذاری و حمایت 
سیاست گذاران. * پذیرش عمومی: آگاهی رسانی به کشاورزان و مصرف کنندگان. افق آینده: 
کشــاورزی هوشــمند و تاب آور فناوری نانو نه تنها یک نوآوری علمی، بلکه راهی استراتژیک 
برای مقابله با بحران اقلیم است. تیم تحقیقاتی پروفسور ژائو در دانشگاه نانجینگ، در حال 
توســعه محصولات کم هزینه اصلاح بذر با نانوذرات است تا به کشاورزان خرده پا کمک کند.

رتبه دوم آذربایجان شرقی در تولید 
 آلبالو در کشور

ایسنا/آذربایجان شرقی مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان آذربایجان شرقی از 
تولید بیش از ۱۵ هزار و ۹۰۰ تن آلبالو در این استان خبر داد.مسعود جعفرنژاد در گفت وگو 
با ایسنا اظهار کرد: آذربایجان شرقی با سطح زیر کشت سه هزار و ۲۴۱ هکتار آلبالو، رتبه 
دوم تولید این محصول در کشــور را به خود اختصاص داده اســت که شــامل  سه هزار و 
۱۶۶ هکتار باغات بارور و ۷۵ هکتار باغات غیربارور است.وی افزود: شهرستان های شبستر، 
مرند، جلفا و میانه به ترتیب قطب های مهم تولید آلبالو در استان بوده و استان آذربایجان 
شرقی با تولید بیش از ۱۵ هزار تن آلبالو حدود ۱۵ درصد سطح زیرکشت باغات آلبالو در 
ســطح کشور را داراست.وی ادامه داد: متوسط عملکرد این محصول در سال جاری با توجه 
به خسارت های وارده در سطح استان حدود پنج تن در هکتار برآورد شده و عملکرد باغات 
شاخص بیش از هشت تن در هکتار است.مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان 
آذربایجان شرقی بیان کرد: ۲۰ درصد از محصول تولیدی آلبالو استان مصرف تازه خوری 
داشــته و ۸۰ درصد آن به صنایع فرآوری این محصول از جمله تولید میوه منجمد شده با 
هسته و بدون هســته، میوه خشک، تهیه آبمیوه، شربت، مربا، مارمالات و غیره اختصاص 
می یابد.وی تاکید کرد: باید توجه داشت که ارزش افزوده محصول فرآوری شده بیش از سه 
برابر فروش محصول خام برآورد می شود.وی اضافه کرد: ۸۵ درصد سطح زیرکشت استان را 
ارقام بومی آلبالو تشکیل می دهند، ۱۵ درصد نیز شامل ارقام اصلاح شده آلبالو مجاری )رقم 
سگانی و بوترمو( است. ارقام مجاری به خاطر داشتن رنگ روشن و میوه آبدار و اندازه میوه 
بزرگتر در صنایع تبدیلی کاربرد زیادی دارند. رقم سیگانی نسبت به سایر ارقام زودرس تر 
است یعنی ۲۰ روز پیش از سایر ارقام می رسد. جعفرنژاد در پایان بیان کرد: مقدار زیادی از 

محصولات تولید شده در کارخانجات

نهادهای برتر تامین مالی حوزه فناوری تقدیر می شوند

در نخســتین دوره جایزه ملی تامین مالی فناوری و نوآوری ایران با همکاری ســتاد توسعه 
فناوری نانو از نهادهای برتر تامین مالی این حوزه تقدیر می شود.به گزارش ایسنا، جایزه ملی 
 Iran National Technology and Innovation( تامین مالی فناوری و نوآوری ایران
Financing Award )INTIFA(( یا »اینتفا INTIFA « با هدف شناســایی و تقدیر از 
پیشگامان و افراد مؤثر تامین مالی حوزه علم، فناوری و نوآوری کشور و معرفی ابزارهای نوین و 
نوآوری های مالی در حوزه فناوری و نوآوری چهارم شهریور ۱۴۰۴ برگزار می شود.در این جایزه 
قرار است نهادهای پیشرو و اثرگذار در بخش های حوزه تسهیلات، ضمانت نامه، سرمایه گذاری 
خطرپذیر، تامین مالی جمعی، فرشتگان کسب وکار و سرمایه گذاری بخشی)تخصصی( معرفی 
و تقدیر شــوند. معرفی و تقدیــر از نهادهای برتر در زمینه تامین مالی حــوزه نانو، تقدیر از 
ابزارهای نویــن و نوآوری در تامین مالی اســتارتاپ ها و شــرکت های دانش بنیان، تقدیر از 

پیشکســوتان و افراد شــاخص فعال در حوزه تامین مالی فناوری و نوآوری از بخش های این 
جایزه به شمار می رود.بخش های ویژه این جایزه نیز شامل استاد/مؤسسه آموزشی- ترویجی 
حوزه تامین مالی فناوری و نوآوری، رسانه-خبرنگار فعال حوزه تامین مالی فناوری و نوآوری، 
ابــزار و راهکارهای نوآوری در تامین مالی، فرد/نهاد اثرگــذار در حوزه تامین مالی فناوری و 
نوآوری و پیشکســوت اثرگــذار در حوزه تامیــن مالی فناوری و نوآوری اســت.

نخســتین دوره جایزه ملی تامین مالی فناوری و نوآوری اواخر تابســتان ۱۴۰۴ 
و با مشــارکت معاونت علمــی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، 
صندوق نوآوری و شــکوفایی، معاونت فنــاوری وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، 
دبیرخانــه کارگــروه صندوق های پژوهــش و فناوری، فرابورس ایران و ســتاد 

نانو برگزار می شود. توســعه فناوری 

سرپرست معاونت خدمات تجاری سازمان توسعه تجارت ایران تاکید کرد

لزوم استفاده کرمان از موافقتنامه 
تجاری اوراسیا

ایســنا/کرمان سرپرست معاونت خدمات تجاری سازمان توسعه تجارت ایران گفت: ما موافقتنامه 
تجارت آزاد ایران و اوراســیا را که کشورهای پرپتانسیلی است داریم و پیشنهاد این است کرمان، 
به عنوان استانِ هاب یکسری کشورها برای برخی گروه های کالایی شود.سیدمحمدصادق قنادزاده 

صبح امروز ۲۸ تیر در نشســت شــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی استان کرمان 
با موضوع »بررســی چالش های توســعه صادرات« اظهار کرد: بایــد همه بخش های دولت و 
خصوصی نقش خود را درســت بازی کنند تا شــکل بهتری به این حوزه بدهیم.وی با بیان 
اینکه چالش های متعددی در حوزه تجارت خارجی داریم، افزود: عارضه جدی در این حوزه، 
اثر ارز و چند نرخی بودن آن بر تجارت اســت و اینکه نتوانســتیم نرخ ارز را تثبیت کنیم، 
آزاردهنده اســت.قنادزاده تصریح کرد: این مسئله دلایل مختلفی دارد و تقاضای غیررسمی 
غیرشفاف در حوزه ارز داریم که عددی بین ۱۰ تا ۱۵ میلیارد دلار است و محدودیتی روی 
نرخ ندارند. به همین دلیل کشــش به ســمت تامین مالی بخش غیررســمی است و تاکنون 
تلاش هــا برای اصلاح این نــرخ موفق نبوده و در واقع در یــک دور باطل حرکت می کنیم.

سرپرســت معاونت خدمات تجاری ســازمان توســعه تجارت ایران گفــت: این چالش)چند 

نرخی بودن ارز( ریشــه اصلی مشــکلات بعدی از جمله بیش اظهاری در واردات، کم اظهاری 
در صــادرات، اجــاره کارت های بازرگانی و ... اســت.وی اظهار کرد: جایــی گیر کردیم که 
سیاســت گذار ارزی سعی می کند سیاست گذاری تجاری انجام دهد که موجب گرفتاری های 
حوزه تجارت می شــود و تلاش داریم این موضوع به صورت تعاملی حل شود.قنادزاده ضمن 
تاکید بر اینکه شبهه ای در این نیست که ارز کشور باید برگردد، گفت: سال گذشته با اینکه 
صادرات غیرنفتی ۱۵ درصد رشــد کرد اما ۲۶ درصد میزان برگشــت ارز کاهش داشت که 
نشــان می دهد ریشه مشکل درست شناسایی نشــده است.وی ادامه داد: اشکال سامانه نیما 
ایــن بود کــه فرایند نقل و انتقال ارز و ریال تحت کنترل بانــک مرکزی نبود و برای همین 
مرکز مبادله از آبان فعال شــد که ما مخالفت شدید داشتیم زیرا رشد صادرات غیرنفتی که 

تا آبان خوب پیش می رفت، با ایجاد مرکز مبادله متوقف شــد.

با 
توجه به افزایش دمای هوا و آغاز یکی از گرم ترین هفته های تابستان، شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ ضمن قدردانی از همراهی مشترکان 
تهرانی در مدیریت مصرف برق، بر لزوم ادامه این روند در هفته جاری تأکید کرد.به گزارش ایسنا، شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ اعلام 
کرد: با توجه به ورود موج جدید گرما در هفته جاری، مدیریت مصرف به  ویژه در ساعات اوج بار، نقش کلیدی در پایداری شبکه ایفا می کند؛ 
در همین راستا این شرکت ضمن قدردانی از همراهی مشترکان تهرانی در مدیریت مصرف برق و به منظور حفظ پایداری شبکه، از هموطنان 
تهرانی درخواســت دارد با رعایت حداکثری صرفه جویی در مصرف برق و کاهش اســتفاده از وسایل برقی پرمصرف در ساعات اوج بار صنعت 
برق را در تأمین برق پایدار و مطمئن یاری کنند.شــایان ذکر اســت برای تمامی مشترکان تهرانی که مصرف برق آن ها بیش از الگوی تعیین 
شده است، پیامک هشدار ارسال شده و در صورت بی توجهی به این هشدارها و ادامه روند مصرف غیرمتعارف انرژی، این دسته از مشترکان در 
مراحل بعدی با اعمال محدودیت در اشتراک برق خود مواجه خواهند شد. همچنین به اطلاع می رساند شهروندان تهرانی می توانند با استفاده 
از درگاه های اطلاع رسانی معرفی شده در پورتال اینترنتی این شرکت به نشانی tbtb.ir از زمان اعمال خاموشی های برنامه ریزی شده برق 

شهر تهران به صورت هفتگی مطلع شوند.

تیم فناور یکی از شرکت های دانش بنیان با تولید بومی انواع کیت های تشخیص سریع در حوزه سلامت، ضمن کاهش چشمگیر وابستگی 
کشور به واردات، گامی مؤثر در راستای تحقق خودکفایی و توسعه اقتصاد دانش بنیان برداشته است.به گزارش ایسنا، هادی باقری، مدیرعامل 
این شرکت دانش بنیان با بیان اینکه تاکنون موفق به تولید بیش از ۹ محصول دانش بنیان شده ایم، گفت: ۷ محصول ما مجوزهای لازم را از 
سازمان غذا و دارو دریافت کرده اند. علاوه بر این، پنج گواهی نانو مقیاس از ستاد توسعه فناوری نانو و یک گواهی ISO ۱۳۴۸۵ )الزامات تولید 
تجهیزات پزشکی( از شرکت IMQ ایتالیا کسب کرده ایم.باقری افزود: مطالعات بازار نشان می دهد که سالیانه حدود ۱۰ میلیون دلار صرف 

واردات انواع کیت های تشخیص سریع می شود. تنها ۶۵ درصد محصولات این حوزه به صورت محصول آماده وارد کشور می شود و حدود ۳۰ درصد نیز به صورت مونتاژ واردات بالک است و 
کمتر از پنج درصد تولید مستقل در ایران داریم. از این رو شرکت ما با هدف کاهش این ارزبری، تولید محصولات را یک به یک آغاز کرد و با توجه به کیفیت قابل قبول محصولات و قیمت نصف 
نمونه های خارجی، در کمتر از یک سال توانستیم بیش از ۱۰ درصد بازار را به خود اختصاص دهیم. مدیرعامل این شرکت یکی از محصولات راهبردی این مجموعه را کیت تشخیص سکته قلبی 
دانست و در این باره توضیح داد: سالیانه ۲.۵ میلیون یورو واردات این کیت را داریم که در اورژانس ها برای تشخیص سریع سکته قلبی مورد استفاده قرار می گیرد. تاکنون بیش از یک میلیون 

قطعه از این کیت به بیمارستان های قلب کشور عرضه شده و ورود نمونه های چینی آن به دلیل عرضه این محصول دانش بنیان ایرانی، به صفر رسیده است.

تولید کیت های تشخیص سریع سکته قلبی و سرطان روده از سوی هشدار جدی به پرمصرف های برق در تهران
دانش بنیان ها
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تهران- ایرنا- تحقیقات جدید منتشرشده در نشریه »پیشرفت های علم« 
تصویر خوش بینانه ای برای سیاره زمین ترسیم کرده است؛ مدل سازی 
اکولوژیک حاکی از این اســت کــه گیاهان می توانند قــادر به جذب 
مقادیر بیشتری از دی اکسیدکربن حاصل از فعالیت های انسانی نسبت 
به تصورات قبلی باشــند.به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا از »فیز«، 
اما با وجود این یافته  جالب توجه، دانشــمندان مسئول این تحقیقات 
در عین حال تاکید می کنند که این مســاله به هیچ وجه نباید به این 
معنی تلقی شود که دولت های جهان می توانند پای خود را از روی ترمز 
تعهدات برای کاهش هر چه سریعتر انتشار گازهای کربنی بردارند. صرفا 
کاشت درختان بیشتر و محافظت از گیاهان موجود یک راه حل جادویی 
نیست اما این تحقیقات بر مزایای متعدد حفظ گیاهان تاکید می کند.
دکتر یورگن کنائر مسئول این تیم تحقیقاتی در موسسه محیط زیست 
»هاکســبری« در دانشگاه سیدنی غربی می گوید: گیاهان مقادیر قابل 
ملاحظه ای از دی اکسید کربن را هر سال جذب می کنند و از این طریق 
تاثیرات مضر تغییرات آب و هوایی را کاهش می دهند اما اینکه گیاهان 
در آینده تا چه حد می توانند به جذب دی اکســید کربن ادامه دهند، 
مورد تردید بوده است. افزایش میزان فتوسنتز در جهان در طول 200 
سال گذشته ذخیره سازی کربن در زیر زمین با فناوری ایمن فتوسنتز 
گیاهان سریع تر می شود گامی بسوی نجات زمین؛ راه اندازی بزرگترین 
دستگاه جذب کربن هوا در ایسلند افزایش گرما در جنگل های استوایی 
به مرگ درختان می انجامد به گفته کنائر، ما مشــخص کردیم که یک 
مدل آب و هوایی مســتقر و مورد اســتفاده برای پیش بینی های آب و 
هوایی جهانی مانند IPCC، با درنظرگرفتن فرآیندهای فیزیولوژیک مهم 
مانند فتوسنتز گیاهان، جذب قوی تر و مداوم کربن را تا پایان قرن 2۱ 
پیش بینی می کند. فتوسنتز کلمه علمی برای فرآیندی است که طی آن 
گیاهان دی اکسیدکربن را به قندهای مورد نیاز برای رشد و متابولیسم 
تبدیل می کنند.با این حال این تاثیر مفید ممکن اســت برای همیشه 
دوام نداشته باشد و مشخص نیست که گیاهان چگونه به تغییرات دمایی 
آینده واکنش نشــان خواهند داد. دانشمندان بر این گمان بوده اند که 
تغییرات آب و هوایی شــدید مانند خشکســالی های شدیدتر و گرمای 
شدید می تواند بطور مثال ظرفیت جذب دی اکسیدکربن در اکوسیستم 
هــای زمینی را تضعیف کند. اما دانشــمندان در این تحقیق جدید با 
مطالعه مدل ســازی مشخص کردند که ظرفیت جذب دی اکسیدکربن 
گیاهان در جهان بیشتر خواهد شد.»سیلویا کالدارو« استادیار دانشکده 
علوم طبیعی »ترینیتی« که در این مطالعه مشــارکت داشــته است، 
نیز می گوید: با توجه به نقش اکثریت مدل های بیوســفر زمینی مورد 
اســتفاده برای ارزیابی جذب کربن جهانی ممکن است که ما تاثیرات 
تغییرات آب و هوایی بر گیاهان و همچنین مقاومت گیاهان در برابر این 
تغییرات را کمتر از حد واقعی آن ارزیابی کرده باشیم. وی افزود: ما اغلب 
فکر می کنیم که مدل های آب و هوایی بیشتر مربوط به فیزیک است اما 
زیست شناسی هم نقش بزرگی ایفا می کند و این چیزی است که باید 
آن را در نظر بگیریم. یافته های ما نشان می دهد که رویکردها و راه حل 
های مبتنی بر طبیعت مانند افزایش جنگل ها می توانند تاثیر بیشتری 

در کاهش تغییرات آب و هوایی داشته باشند.

آیا واقعا گیاهان می توانند به 
نجات زمین کمک کنند؟

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

رهایی!

بررسی سیتروئن 2CV ژیان کلاسیک؛ ورق زدن خاطرات…

ســیتروئن 2CV یا پدر همان ژیان مشــهور ما جزو نمادین ترین خودروهای تاریخ اســت. این خودروی فرانســوی به خاطر 
ویژگی های خاص خود در سراســر دنیا کاملًا شــناخته شــد و هنوز هم با دیدن آن یاد خاطرات خوش گذشــته می افتیم. 
می خواهیم نگاهی دوباره به این خودرو داشــته باشــیم پس با ما همراه باشید. با بحرانی که در بحث انرژی و سوخت رخ داد 
سیتروئن فرصت مناسبی پیدا کرد تا بتواند محصول کم مصرف و ارزان قیمت خود را برای اولین بار راهی کشور بریتانیا کند. 
2CV در طول ۳0 ســال به ندرت تغییر کرد اما علیرغم ظاهر غیرعادی خود که ارتفاع بیشــتری نسبت به عرض خود داشت 
بازهم توانست فاصله بین محوری مناسبی را ارائه کند. در واقع فاصله بین محوری سیتروئن 2CV تقریباً مشابه فورد اسکورت 

امروزی است!

توضیح مسی درباره لحظات وحشتناک ماراکانا
لیونل مسی درباره دلیل ترک زمین در دیدار برابر تیم ملی فوتبال برزیل سخن به میان آورد.به گزارش ایسنا و به نقل از اسپورت، 
تیم ملی فوتبال آرژانتین در یکی از حساس ترین بازی های انتخابی جام جهانی در آمریکای جنوبی به مصاف برزیل رفت.آرژانتین 
قهرمان جام جهانی 2022 قطر در این بازی خارج از خانه توانست با یک گل به پیروزی دست پیدا کند تا سه امتیاز ارزشمند را 
کسب کند و به صدرنشینی خود در جدول رده بندی ادامه دهد.تک گل آلبی سلسته را در این بازی اوتامندی در دقیقه ۶۳ به 
ثمر رساند. این بازی یک اخراجی هم داشت و جوئلینتون در دقیقه۸2 با کارت قرمز داور مواجه شد تا برزیل میزبان دقایق پایانی 
را ۱0 نفره بازی کند.در ابتدای این بازی بازیکنان تیم ملی فوتبال آرژانتین به خاطر شلوغی و آشوب در ورزشگاه حاضر به بازی 
کردن نشــدند و زمین را ترک کردند که البته بعد از چند دقیقه دوباره وارد زمین شــدند و بازی برگزار شد.مسی درباره لحظات 
ســخت ماراکانا و ترک زمین گفت: ما به فکر خانواده و هواداران بودیم. شــرایط بازی مهیا نبود و به همین خاطر زمین را ترک 

کردیم. بعد از آن که شرایط مهیا بود به زمین برگشتیم و خوشبختانه به پیروزی رسیدیم.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب خاطرات یک ابله سیاسی
کتاب خاطرات یک ابله سیاسی روایتگر زندگی مردمی 
اســت که در فجایعی که کشورشان باعث و بانی اصلی 
آن بوده  نقشی نداشتند اما آتشی که دولتمردانشان راه 
انداختند به ناگزیر دامن آن ها را نیز گرفته و آن ها هم در 
این آتش می سوزند. یاسمینا تشانویچ، در خلال جنگ 
کــوزوو و زیر حملات هوایی ناتو، با نوشــتن خاطرات 
روزانه اش روایتی دســت اول از زندگــی در منطقه ی 
جنگی ارائه می دهد. این خاطرات نشان می دهد گرفتار 
شــدن در کشوری که به سبب سیاست های حکومتش 
منزوی شــده است و  شــهروندانش باید تاوان جنایات 
دولتمردانشان را بپردازند چه حسی دارد. کتاب خاطرات 
یک ابله سیاسی برگزیده ی انجمن جهانی قلم در سال 
2000 است. یاســمینا تشانویچ نویســنده، ویراستار، 
سردبیر، ناشر، معلم و فیلمســاز است. نوشته هایش به 
زبان انگلیســی در گرانتا و گاردین )بریتانیا( منتشر شده اند. او از گردآورندگان کتاب چمدان: صدای 
پناهجویان بوسنی و کرواسی است. آثار بسیاری از نویسندگان را به زبان صربی ترجمه کرده است، از 
جمله پیر پائولو پازولینی، الزا مورانته، ایتالو کالوینو، هانا آرنت، جوزف برودســکی، آلدو بوسی و کارن 
بلیسکن. یلسمینا از بنیانگذاران ۹۴ است، اولین انتشارات فمینیستی در صربستان. فیلمی که براساس 
خاطرات یک ابله سیاســی ساخت در پنجاه و ششمین جشنواره ی فیلم ونیز و بسیاری جشنواره های 
دیگر بــه نمایش درآمد. میلوشــویچ رییس جمهور جمهوری فدرال سوسیالیســتی یوگســلاوی با 
سیاست های نادرستش از این سرزمین کشوری منزوی ساخته بود. میلوشویچ که از او با لقب پدربزرگ 
یاد می کردند، با تحریک صرب ها آن ها را به حمله به سوی سایر قومیت ها ترغیب کرد و آتش جنگ 
داخلی را برافروخت. ناتو که تحمل آتشی چنین را نزدیک مرزهایش نداشت با عنوان »متوقف کردن 
نقض حقوق بشر در کوزوو« به این کشور )که آن زمان در دل یوگسلاوی بود( حمله هوایی انجام داد 

و بر اثر این نابسامانی 20 هزار نیروی کروات، ۱00 هزار بوسنیایی و ۱0 هزار کوزویی کشته شدند.

اسپایک لی
 If God :سال های فعالیت: ۱۹۷۷ تاکنون فیلم های قابل توجه
 ،)Pass Over( چشم پوشــی ،Is Willing and da Creek Rise

بلکککنزمن )BlacKkKlansman(سهام اسپایک لی در سه دهه 
 Do The Right( »پس از ســاخت فیلم »کار درســت را بکن
Thing(، بــدون توجه به موفقیت یا شکســت آن، به دفعات 

بی شماری افت وخیز داشته است. تنها در پنج سال گذشته، 
او با  فیلم »شــای رک« )Chi-Raq( 20۱5، که یک کمدی 
پر ســتاره ی شکست خورده بود و ســپس با »بلکککنزمن«  
 )Inside Man( »20۱۸ بهتر از همیشــه بازگشــت. »نفوذی
موفق ترین فیلم تجاری اســپایک لی از سال 200۶ در بین 
 )25th Hour( »مردم و بهترین فیلم او »ساعت بیست و پنجم
در 2002 اســت. بلکککنزمن همچنین به او اسکار بهترین 
فیلم نامه ی اقتباسی و نامزدهای بهترین فیلم و بهترین کارگردانی را داد و از جان دیوید واشنگتن، پسر همکار 
قدیمی لی، دنزل واشنگتن، یک ستاره ی سینما ساخت. فقط در یک دهه ی گذشته، اسپایک لی ظرف خود 
را با مجموعه ای متنوع از پروژه ها از جمله بازسازی فیلم اکشن کلاسیک »رفیق قدیمی« کره جنوبی در سال 
20۱۳، اولین فیلم ترسناک او »خون شیرین مسیح« )Da Sweet Blood of Jesus( 20۱۴، مستندهایی در مورد 
مایکل جکســون، پر نگه داشته است. اســپایک لی با نام اصلی شلتون جکسون لی، در 20 مارس ۱۹5۷ در 
آتلانتا، جورجیا به دنیا آمد. پدر او نوازنده و آهنگســاز جاز و مادرش معلم هنر و ادبیات سیاه پوستان بود. در 
سنین جوانی، خانواده او به بروکلین نیویورک نقل مکان کردند. »اسپایک« نامی است که در دوران کودکی، 
مــادرش او را بــا این نام صدا می زد. او در بروکلین به دبیرســتان »جان دیویی« رفــت. پس از آن در کالج 
»مور هاوس« به تحصیل پرداخت و مبانی رشــته فیلم ســازی را در آنجا یاد گرفت. اسپایک لی پس از پایان 

تحصیلاتش در »مورهاوس«، به دانشگاه هنرهای زیبا رفت و در رشته فیلم سازی مشغول به تحصیل شد.

فرهنگ

میکروموتورهــا پســاب  را تصفیه و انرژی ســبز تولید 
می کنندتهــران- ایرنــا- محققان موسســه تحقیقات 
شیمیایی کاتالونیا اسپانیا دستگاه های خودکار کوچکی 
با نام »میکروموتور« ســاخته اند که قادر به پاکســازی 
پســاب و در کنــار آن تولید آمونیاک قابــل تبدیل به 
هیــدروژن به عنوان یــک منبع پاک انرژی هســتند.

به گــزارش گروه علم و آموزش ایرنا از »اینترســتینگ 
انجینیرینگ«، دســتگاه های کوچــک و خودمحرکی 
موســوم به »میکروموتورها« قابل طراحی برای حرکت 
در میان فاضــلاب و هدف قرار دادن آلاینده های خاص 
هســتند. این دســتگاه ها این توانایی منحصر به فرد را 
دارند که مواد یا پوشــش های کارکردی را حمل کنند و 
قادر به جذب یا واکنش با آلاینده ها هستند که با این کار به حذف آنها از آب کمک می کنند. 
حال این ســوال مطرح است که آیا می توان این دستگاه ها را بهینه سازی کرد تا انرژی هم 
تولید کنند؟پاکسازی آب و تولید آمونیاک محققان در موسسه تحقیقات شیمیایی »کاتالونیا« 
)ICIQ( در اسپانیا میکروموتورهای خودکاریساخته اند که بطور موثر حرکت کرده و پساب ها 
را پاکسازی می کنند. این دستگاه ها در کنار این کار آمونیاک نیز تولید می کنند که می تواند 
به عنوان یک منبع انرژی تجدیدپذیر مورد استفاده قرار گیرد. این موتورها اکنون با استفاده 
از یک تکنیک هوش مصنوعی ابداع شــده در دانشگاه »گوتنبرگ« بهینه سازی شده اند و به 
ماشین های پاکسازی کننده و تولید انرژی ابرکارآمدی تبدیل شده اند. این دستگاه ها از یک 
لوله )تیوب( ســیلیکون و دی اکسید منگنز با یک مکانیزم رهاسازی حباب تشکیل شده اند 
که با واکنش های شــیمیایی کار می کند. این لوله با کمک حباب ها که به عنوان موتور عمل 
می کنند، در آب حرکت می کند. جزء شیمیایی دستگاه نیز لاکاز )laccase( است که به عنوان 
پوششــی روی میکروموتورها قــرار می گیرد و اوره موجود در پســاب  را به آمونیاک تبدیل 
می کند. این آمونیاک ســپس قابل تبدیل به هیدروژن است که یک منبع پاک و سبز انرژی 

به شمار می رود.

میکروموتورها پساب  را تصفیه و انرژی 
سبز تولید می کنند
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استفن کری به درآمدی بیش از 500 میلیون دلار در رقابت های لیگ NBA رسید و رکوردشکنی کرد.به گزارش ایسنا، استفن کری اسطوره و فوق ستاره تیم 
بسکتبال گلدن استیت وریرز در لیگ NBA، چند روز قبل قرارداد خود با جنگجوها را با مبلغ ۶2.۶ میلیون دلار برای یک فصل تمدید کرد که باعث شد او 
به همراه لبران جیمز و کوین دورنت، یک رکورد خاص را در NBA به ثبت برسانند.کری که هم اکنون گران قیمت ترین بازیکن لیگ NBA به شمار می رود، 
به سومین بازیکن در تاریخ این رقابت ها تبدیل شد که از طریق قراردادهایش، حقوقی بیش از 500 میلیون دلار را در دوران حرفه ای خود دریافت می کند.

پیش از این تنها لبران جیمز فوق ستاره لس آنجلس لیکرز و کوین دورنت فوق ستاره تیم فینیکس سانز، به این رکورد دست یافته و به درآمد بیش از 500 
میلیون دلار در NBA رسیده بودند. این رکورد تنها مربوط به دریافتی این فوق ستاره از طریق قراردادهایشان با تیم های باشگاهی است.

NBA رکورد ۵۰۰ میلیون دلاری سه اسطوره

ورزشی

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳00 میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱000 واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و 200 هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱2 هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴02 بنیاد تنها 25 درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴02 تاکنون تنها 25 درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها 25 درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱50 کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹0۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷0 کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود 2 میلیارد دلار آمریکا داشــت.]2برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )2002(، پنجاه قرار اول )200۴(، کلیک )200۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)200۸(، قصه های وقت خواب )200۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹0 تا ۱۹۹5، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال 2022 دارایی خالص تخمینی ۴۸0 میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳50 میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴0۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی 2 و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی 2- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱0520 مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴02 کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱05۱۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱0۴۱۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف 2 ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل 50 درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴0۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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"اوبا" به فوتبال اروپا برگشت
پیر امریک اوبامیانگ بعد از حضوری کوتاه در عربستان به فوتبال اروپا بازگشت.به گزارش ایسنا، پیر امریک اوبامیانگ، مهاجم گابنی، با مدیریت 
مارسی بر سر قراردادی تا ژوئن ۲۰۲۷ به توافق نهایی رسید و راهی این تیم فرانسوی شد. این بازیکن گلزن بعد از جدایی از چلسی به لیگ 
فرانسه برگشت و توانست با پیراهن مارسی به روزهای اوجش برگردد و در ادامه راهی القادسیه عربستان شد. او سابقه بازی برای تیم های بوروسیا 

دورتموند، آرسنال و بارسلونا را در کارنامه دارد.


